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Till 

Norrmalms stadsdelsnämnd 

 

Fler bänkar i stadsmiljön - remiss från 

kommunstyrelsen 
Motion av Åke Askensten (MP)  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

1. Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

2. Paragrafen justeras omedelbart.  

 

Christina Rapp Lundahl  Britt Mattsson  

stadsdelsdirektör  avdelningschef  

 

Sammanfattning 

Åke Askensten (MP) har i en motion till kommunfullmäktige föreslagit att 

kommunstyrelsen ges i uppdrag att ta initiativ till en plan som innebär att den 

nuvarande utplaceringen av bänkar ökar kraftigt och fråga stadsdelsnämnden  

om de vill ta ansvaret också för bänkarna. Vidare föreslås att trafiknämnden/-

trafikkontoret får i uppdrag att intensifiera samarbetet med SL för att få fram 

betydligt fler sittplatser vid busshållplatserna. 

 

Förvaltningen delar uppfattningen att det behövs fler bänkar och att det är brist  

på sittplatser vid busshållplatserna, åtminstone vid de hållplatser som trafikeras  

av flera bussar. Förvaltningen anser däremot att ansvaret för de bänkar som finns 

och utplacering av ytterligare bänkar även fortsättningsvis ska ligga på trafik- och 

renhållningsnämnden. 
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Ärendet 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bl.a. Norrmalms stadsdelsnämnd 

förvaltning med anledning av en motion från Åke Askensten (MP) om fler bänkar 

stadsmiljön. Motionen bifogas. Nämndens yttrande ska vara kommunstyrelsen 

tillhanda senast den 15 december 2011.  

 

Åke Askensten anser att det är stor brist på avgiftsfria sittplatser i gatumiljön. Ofta 

är det flera hundra meter mellan bänkarna på trottoarerna och bristen på sittplatser 

vid busshållplatserna är påtaglig. Han menar att kunskapen om var det behövs fler 

bänkar främst finns hos stadsdelsnämnderna och medborgarna och han anser där-

för att stadsdelsnämnderna, och i förlängningen medborgarna, bör engageras.  

 

Åke Askensten föreslår att kommunfullmäktige beslutar att ge: 

 

 kommunstyrelsen i uppdrag att ta initiativ till en plan som innebär att den 

nuvarande utplaceringen av bänkar ökar kraftigt och fråga stadsdelsnämnden 

om de vill ta ansvaret också för bänkarna,  

 

 trafiknämnden/trafikkontoret i uppdrag att intensifiera samarbetet med SL för 

att få fram betydligt fler sittplatser vid busshållplatserna. 

 

Förvaltningens synpunkter  

Förvaltningen delar uppfattningen att det behövs fler bänkar och att det är brist  

på sittplatser vid busshållplatserna, åtminstone vid de hållplatser som trafikeras  

av flera bussar. Förvaltningen är positiv till förslaget om att intensifiera samarbetet 

med SL för att få fram fler sittplatser vid busshållplatserna. 

 

Stadens trottoarer är s.k. gatumark, vilket bl.a. betyder att trafik- och renhållnings-

nämnden ansvarar för skötsel och underhåll av de bänkar som finns på trottoa-

rerna. Förvaltningen anser att ansvaret för de bänkar som finns och utplacering  

av ytterligare bänkar även fortsättningsvis ska ligga på trafik- och renhållnings-  

nämnden. Det finnas risk för att det annars kan bli problem med t.ex. kostnads-

ansvaret i de fall bänkarna skadas i samband med exempelvis snöröjning och 

städning av trottoarerna, något som trafik-  och renhållningsnämnden ansvarar  

för. Förvaltningen ser däremot gärna ett närmare samarbete mellan stadsdels-

nämnderna och trafik- och renhållningsnämnden när det gäller att bedöma var det 

behövs nya bänkar.  
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Förvaltningen delar inte Åke Askenstens  uppfattning att det bör finnas konkreta 

mål för utplacering av bänkar, t.ex. på var hundrade meter. Som förvaltningen  

ser det bör man istället bl.a. utgå från hur trafikerade trottoarerna är och lutnings-

förhållandena.  

 

Ansvaret för bänkar i parkmiljöer ligger på stadsdelsnämnderna. Vad gäller 

Norrmalm ser man kontinuerligt över behovet av ytterligare bänkar och de senaste 

åren har 20-25 nya bänkar tillkommit.  

 

Bilaga 

Motion av Åke Askensten (MP) om fler bänkar i stadsmiljön. 


